
 

Αθήνα, 10 Ιουλίου  2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Εσωτερικών  

Θέμα: Εξέλιξη εργασιών και χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης της ανάπλασης 

παραλιακού μετώπου Φαληρικού όρμου. 

Η ανάπλαση του Φαληρικού Όρμου αποτελεί το μεγαλύτερο δημόσιο έργο στην 

Αττική.Πρόκειται για ένα έργο που σύμφωνα με τον σχεδιασμό από την απερχόμενη 

διοίκηση της περιφέρειας Αττικής θα αποκαταστήσει  την σχέση δήμων και δημοτών 

των όμορων δήμων Μοσχάτου –Ταύρου,Καλλιθέας και Παλαιού Φαλήρου.  

Το έργο διακρίνεται σε δύο μέρη: 

• Την α΄ φάσης που αφορά έργα υποδομής της ανάπλασης  που ξεκίνησαν το 

2016,και μετατίθεται για το τέλος του έτους  χωρίς προφανή αιτία με δεδομένο ότι η 

βαριά κατασκευή έχει σε μεγάλο βαθμό ολοκληρωθεί και πλέον τα έργα γίνονται σε 

ανοιχτά εργοτάξια με αποτέλεσμα να μην υπάρχουν περιορισμοί λόγω κορωνοϊού. 

• Ακολούθως η β’ φάση περιλαμβάνει τη δημιουργία ενός πάρκου 220 

στρεμμάτων κατά μήκος του παραλιακού μετώπου, από το ΣΕΦ έως το Ίδρυμα 

Σταύρος Νιάρχος, την κατασκευή τριών χώρων στάθμευσης (οι δύο υπόγειοι) και τη 

μερική υπογειοποίηση της λεωφόρου Ποσειδώνος σε δύο τμήματα ώστε να 

εξασφαλίζεται η πρόσβαση των κατοίκων στη θάλασσα. 

Στο πλαίσιο των ανησυχιών για την πορεία του έργου, ο Δήμαρχος Μοσχάτου –

Ταύρου απέστειλε επιστολές στους αρμόδιους φορείς ζητώντας την άμεση 

δημοπράτηση της Β΄ Φάσης, την διατήρηση του δημόσιου χαρακτήρα σε όλο το 

παραλιακό μέτωπο, την διατήρηση των υφιστάμενων χρήσεων γης και δόμησης, την 

απομάκρυνση προϊόντων εκσκαφής και την σύσταση κοινού φορέα διαχείρισης από 

Περιφέρεια- Δήμους και Κεντρική Διοίκηση. 

Με πρωτοβουλία του ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Θεοδωρικάκος συγκάλεσε  σύσκεψη 

για το θέμα και διαβεβαίωσε για την συνέχιση του έργου. 

Παρ´ όλες αυτές τις ενέργειες και σχετικές συναντήσεις που πραγματοποιήθηκαν 

παρατηρείται μία αδικαιολόγητη καθυστέρηση υλοποίησης του έργου.Η ολοκλήρωση 

των έργων της πρώτης φάσης μετατέθηκε για το τέλος του 2020 χωρίς ουσιαστική 

αιτιολογία, καθώς το βαρύ κατασκευαστικό κομμάτι έχει ολοκληρωθεί. 

Επιπλέον η Περιφέρεια Αττικής ανακοίνωσε ότι πρόκειται να προκηρύξει νέο 

διαγωνισμό ύψους 2,5 εκατ. ευρώ για την επικαιροποίηση των μελετών των έργων της 

β΄ φάσης (αφορά τις διαμορφώσεις του περιβάλλοντος χώρου και κάποια κτιριακά 
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έργα). Η επιλογή αυτή θα έχει ως αποτέλεσμα τα έργα της β΄ φάσης θα ξεκινήσουν 

,στο πιο αισιοδοξο σενάριο σε δύο-τρία χρόνια, και η ανάπλαση του φαληρικού όρμου 

να παραμείνει ημιτελής για το παραπάνω χρονικό διάστημα. 

Ταυτόχρονα η περιφέρεια ανακοίνωσε ότι θα επιδιώξει να μεταφέρει το έργο για 

χρηματοδότηση στο χρηματοδοτικό πλαίσιο  ΕΣΠΑ 2021-2027 της επόμενης 

χρηματοδοτικής περιόδου θέτοντας σε κίνδυνο την χρηματοδότηση του έργου. 

Τέλος θεωρείται δεδομένο ότι η ολοκλήρωση του συγκεκριμένου έργου που θα 

αποκαταστήσει την σχέση των δημοτών του Παλαιού Φαλήρου,Μοσχάτου – Ταύρου 

και Καλλιθέας με το παραλιακό μέτωπο σε μία ζώνη που παρέμεινε  για δεκαετίες 

ανεκμετάλλευτη και ταυτόχρονα θα συμβάλει τα μέγιστα στην αναβάθμιση της 

ποιότητας ζωής των κατοίκων των περιοχών αυτών. 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1.Ποιο είναι  το ακριβές τρέχων χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των φάσεων α’ 

και β’ του έργου ανάπλασης του  παραλιακού μετώπου Φαληρικού όρμου ; 

2.Έχουν διενεργηθεί από το Υπουργείο Εσωτερικών σε συνεργασία με την 

περιφέρεια Αττικής όλες εκείνες οι πρόδρομες δράσεις που θα εξασφαλίσουν 

την ομαλή χρηματοδότηση του έργου ως την αποπεράτωση αυτού ; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Παππάς Νικόλαος 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αθανασίου Νάσος 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Γκιόλας Γιάννης 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Καλαματιανός Διονύσης 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μουζάλας Γιάννης 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μπάρκας Κώστας 

Παπαχριστόπουλος Θανάσης 



Πολάκης Παύλος 

Πούλου Παναγιού 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης 

Σπίρτζης Χρήστος 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




